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Cheryl Tsz Man TSANG/PLAND

 寄件者: thirty chow < >
寄件日期: 2025年07月28日星期㇐ 15:38
收件者: Cheryl Tsz Man TSANG/PLAND; tpbpd/PLAND
主旨: Re: 規劃申請編號 A/NE-MTL/13
附件: Proposed map _v4.pdf

類別: Internet Email

 
Dear Cheryl,  
 
Attached pls find the revised map ( Proposed map _v4) of the DD96 lot No. 869 RP and 870 RP. pls feel free to 
contact us via  if you have any questions.  
 
Best regards,  
MS CHAU 
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Cheryl Tsz Man TSANG/PLAND

 寄件者: thirty chow < >
寄件日期: 2025年09月03日星期三 14:03
收件者: Cheryl Tsz Man TSANG/PLAND
主旨: Re: Planning Application No. A/NE-MTL/13 Proposed Temporary Training Centre for 

Construction Industry with Ancillary Office and Associated Filling of Land for a Period of 
3 Years

類別: Internet Email

Dear Mr. Tong and Mr. Ngai, 

Thank you for your comments on the captioned application. Below please find our consolidated 
responses: 

Transport Department 

(i) Traffic Generation and Attraction 
There will be no traffic attraction to the Site except scheduled staff/students’ movement. Up to ten 
persons will arrive at 9:00 and depart in small groups after 5:00 p.m. All activities outside these times 
will occur solely inside the Site. A dedicated minibus directly serves the Site; after alighting, trainees 
walk around 2 minutes via a 6-metre-wide concrete road. No more than five taxis may occasionally 
enter  for the advantage of staff/students, posing no adverse impact on local residents. 

(ii) Vehicle Length and Swept Path Analysis 
Cranes for lessons will enter dismantled, in separate batches, through the 6-metre-wide access route, 
and will only be assembled inside the Site.  

(iii) Queue Management and Traffic Control Measures 
All vehicles (minibus, taxis, crane parts) will not directly enter the Site. Vehicle movements are 
scheduled and controlled according to the course schedule, with on-site personnel assisting in traffic 
arrangements to avoid queuing or obstruction on the public road. 

(iv) Pedestrian Facilities and Safety 
Clear signage and designated walkways have been established, doubling as fire escape routes, 
ensuring safe access for trainees. Temporary barriers and on-site management staff will reinforce 
safety during special operations. 

Urban Design and Landscape Section, Planning Department 
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No large trees exist within the Site; only weeds and some small branches from adjacent trees extend 
slightly inside, which may be trimmed or avoided as necessary. No tree felling will be needed, and all 
works will avoid tree impact. 

We hope these clarifications address your concerns. Please let us know if further information is 
needed. 

Yours sincerely, 

Ms. Chau 



⬜Urgent  ⬜Return receipt  ⬜Expand Group  ⬜Restricted  ⬜Prevent Copy  ⬜Confidential

1

Cheryl Tsz Man TSANG/PLAND

 寄件者: thirty chow < >
寄件日期: 2025年09月05日星期五 15:39
收件者: Cheryl Tsz Man TSANG/PLAND
主旨: Re: Planning Application No. A/NE-MTL/13 Proposed Temporary Training Centre for 

Construction Industry with Ancillary Office and Associated Filling of Land for a Period of 
3 Years

附件: updated map_v2_20250905.pdf

類別: Internet Email

Dear Ms So,  
 
Thanks for your advice, attached pls find the updated map. 
 
Best Regards,  
Ms Chau 
 

 

 



林添福 (Manager of LAM TAI HING TSO)

林志成 (Manager of LAM TAI HING TSO)

08/05/2025

LOT NO. 870 RP IN D.D. 96 & 
THE REMAINING PORTION OF LOT
NO.869 IN D.D. 96

LOT NO. 870 RP & THE REMAINING PORTION OF LOT NO.869

D.D. 96

 
(中華人民共和國居民身分證)

Proposed Temporary Training Centre for Construction 
Industry with Ancillary O�ce for a Period of 3 Years. 
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Cheryl Tsz Man TSANG/PLAND

 寄件者: thirty chow < >
寄件日期: 2025年09月10日星期三 2:17
收件者: Cheryl Tsz Man TSANG/PLAND
副本: Audrey Hiu Tung SOO/PLAND; Johnny Chung Yin LAM/PLAND
主旨: Re: Planning Application No. A/NE-MTL/13 Proposed Temporary Training Centre for 

Construction Industry with Ancillary Office and Associated Filling of Land for a Period of 
3 Years

附件: Form No. S.16-III_revised 20250909.pdf; updated map_v1_20250910.pdf

類別: Internet Email

Dear Ms. Tsang, 

 

Thank you for sharing the comments from the Commissioner for Transport. We have thoroughly 
reviewed the requirements concerning the prohibited zone for motor vehicles exceeding 5.5 tonnes 
on Ma Tso Lung Road near Lo Wu Range. 

 

Rest assured that all engineering vehicles required for the course (those exceeding 5.5 tonnes), as well 
as related teaching obstacles or lifting materials, are already stationed on-site and will not require 
access to public roads for entry or exit. In the rare instance where vehicle removal becomes 
necessary (e.g., disposal of damaged equipment), the vehicle will be disassembled or divided into 
sections weighing under 5.5 tonnes to ensure compliance with the regulation. 

 

Furthermore, in line with the relevant provisions, we revised the parking layout and application 
form as attached by eliminating designated spaces for medium and heavy trucks. 

 

We trust these measures adequately address the concerns raised by the Commissioner for Transport. 
Should you require further information or clarification, please feel free to reach out to us. 

 

Best regards, 

 

Appendix Ic of RNTPC
Paper No. A/NE-MTL/13A



⬜Urgent  ⬜Return receipt  ⬜Expand Group  ⬜Restricted  ⬜Prevent Copy  ⬜Confidential

2

Ms Chau 

 
 

  





林志成 (Manager of LAM TAI HING TSO)
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7. Justifications 理由  

The applicant is invited to provide justifications in support of the application.  Use separate sheets if necessary.   
現請申請人提供申請理由及支持其申請的資料。如有需要，請另頁說明）。 
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Part 7  第 7 部分  

以下是針對上水THE REMAINING PORTION OF LOT NO. 870 RP & LOT NO.869 IN D.D.96, 將土地用途由農地改為
教育機構的理由及支持資料:
1.教育需求
隨著工程行業的發展,.對專業技術人才的需求日益增加。該地點的教育機構將.提供針對工程車輛操作的專
業培訓,滿足市場需求。預計有3種工程車輛課程會舉辦(請詳見附件課程申請文件): 
• 履帶式起重機  [機構: 偉華機械有限公司WAI  WAH  MECHANICAL LIMITED]
• 貨車吊機[機構: 君記工程有限公司KWANKEE (HK) ENGINEERING LIMITED ]
• 輪胎式液壓伸縮吊臂起重機[機構: 建造機械操作有限公司CONSTRUCTION MACHINERY OPERATING LIMITED]
2.實務教學
擬設立的課程將涵蓋輪胎式液壓伸縮起重機、履帶式起重機及貨車吊機等操作.技術,並依據勞工署的要求
進行教學,確保學員獲得必要的技能和知識。提供實習教學,增強學員的實務經驗。
3.地理位置優勢
上水地區交通便利,  易於吸引來自各地的學員, 並為未來的就業提供良好的連接。
4. 社會貢獻
該教育機構將創造就業機會 ,  促進當地經濟發展。同時,透過培養技能型人才,提升社會整體技術水平。
5. 環境影響評估:
將確保所有培訓活動遵守環境保護規定,並對周邊社區的影響降至最低。基於以上理由,將該土地用途由農
地改為教育機構不僅符合社會需求;還能促進經濟發展和技術培訓。希望城市規劃委員會能夠支持此申請。

由於需要供重型/中型工程車輛運行教學, 須進行填土(面積請見附件) 以加強土地承受重型/中型工程車輛重
量, 過程如下: 
1. 結構層設計（總厚度約45cm）
分層 材料與厚度 功能要求
面層 20 cm C25/C30混凝土 直接承載車輛，抗磨損、抗裂
基層 15 cm 級配碎石 擴散荷載，排水（壓實度≥96%）
底基層 10cm 砂礫或改良土 找平、防毛細水上升（可選）
地基處理 壓實確保基底穩定（壓實度≥95%）

2. 關鍵施工步驟
地基處理
填碎石土並分層壓實。
檢測地基承載力。
基層兩側設排水溝，避免積水軟化地基。
基層施工
碎石粒徑20~40mm，壓實後灑水穩定，用平板夯或壓路機壓實。
混凝土澆築
範本安裝：鋼範本固定，塗脫模劑，預留伸縮縫位置（間距4~5m）。
澆築與振搗：分段連續澆築，插入式振搗器充分振搗（避免離析）。
表面處理：機械抹光，初凝前壓紋或拉毛（防滑）。

由於學員有機會需要於工作時間後直接來到場地上課, 為方便學員交通安排, 這範圍需要劃出輕型/重型/中
型貨車泊車位及停車處共用 



林志成 Manager

8/5/2025
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林添福 (Manager of LAM TAI HING TSO)

林志成 (Manager of LAM TAI HING TSO)
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LOT NO. 870 RP IN D.D. 96 & 
THE REMAINING PORTION OF LOT
NO.869 IN D.D. 96

LOT NO. 870 RP & THE REMAINING PORTION OF LOT NO.869

D.D. 96

 
(中華人民共和國居民身分證)

Proposed Temporary Training Centre for Construction 
Industry with Ancillary O�ce for a Period of 3 Years. 



儲物室2 （貨櫃） 6.5m X   2.4m =15.6 平方米  1 層 
課室&辦公室 （貨櫃） 6.1m X   2.4m =14.64 平方米  1 層 
厠所   0.65m*1.5m =0.975 平方米  1 層 

儲物室1 （貨櫃） 3m X   3m =9平方米  1 層 } 共41 平方米,
全一層

走火通道

工程車輛 (履帶式起重機,
貨車吊機, 輪胎式液壓伸縮吊臂起重機)車位

普通車輛車位

大門口

申請範圍

SCALE 1:1000
大

門
口

0.
65

m
*1

.5
m

2.
4 
m6.
1m
 X
   
2.
4m

課
室
&
辦
公
室

（
貨
櫃
）

導
師
講
台

救生繩位置

0.
9 
m
 白
板
   
   
   
   
   
   
   
   
   
   
   
   
   
   
   
   
   

0.
9 
m
 投
影
屏
幕
   
   
   
   
   
   
   
   
   
   
   
   
   
   
   
   
   
   
 

10m

12
 m

輪胎式液壓伸縮

吊臂起重機
 9m*2m*2m

訓
練

場10m

集合點A點
上/落貨

C 點
上/落貨

0.55m

0.55m

0.55m

履帶式起重機
12m*2.6m*3.5m 

私
家

車
車

位
私

家
車

車
位

2m
*0

.7
m

2m
*0

.7
m

電
單

車
車

位
電

單
車

車
位

輕
型

貨
車

泊
車

位

(與
輕
型
貨
車
上

落
客
貨
車
位
共
用

)

貨車吊機
6.1m*4.4m*2.1m

2m
*2

.4
m

2m
*2

.4
m

7m
*3

.5
m

6.5m X 2.4m

儲物室2
（貨櫃）

3m
 X   3m

儲
物

室
1

（
貨

櫃
）

 厠所 0.65m*1.5m

填土面積

大樹

填土面積
10m*13m&12m*3.5m



⬜Urgent  ⬜Return receipt  ⬜Expand Group  ⬜Restricted  ⬜Prevent Copy  ⬜Confidential

1

Cheryl Tsz Man TSANG/PLAND

 寄件者: thirty chow < >
寄件日期: 2025年09月10日星期三 17:03
收件者: Cheryl Tsz Man TSANG/PLAND
主旨: Re: Planning Application No. A/NE-MTL/13 Proposed Temporary Training Centre for 

Construction Industry with Ancillary Office and Associated Filling of Land for a Period of 
3 Years

附件: machine_parts_3.jpeg; machines insite.jpg; machine_parts_4.jpeg; machine_parts_2.jpeg; 
machine_parts_1.jpeg; machine_parts_5.jpeg; machine_parts_6.jpeg; training 
material.png; updated map_20250910_v2.pdf

類別: Internet Email

 

Dear   Ms. Tsang, 
感謝您轉達運輸署的意見。我們就有關事宜進行了詳細研究，現提供以下具體說明以供參考：  

1. 關於 5.5 噸車輛禁區規定的遵守方案 
我們充分知悉並理解馬草壟路段的車輛禁區規定。為徹底避免觸犯該規定，項目中需使用的兩台

超過 5.5 噸的工程車輛（分別為履帶式固定吊臂起重機& 輪胎式液壓伸縮吊臂起重機）及培訓物

料(障礙物)已於規定生效前（2025 年 5 月 16 日）安全運抵並永久停放於專案場地內。自此，該

重型設備未曾、也絕不會在禁區內使用公共道路通行。此安排已從根本上解決了重型車輛進出

禁區的顧慮。[machines insite,jpg] & [training material.jpg] 

2. 重型設備永久處置及應急移離方案 
該等重型設備設計為永久駐場使用。唯考慮到極小概率的意外情況（如設備嚴重損壞且無法在場

內修復而必須移離），我們在此提供正式承諾： 
任何超過 5.5 噸的設備如需移離，將委託合資格的專業工程公司在場內將其拆解或分割成重量小

於 5.5 噸的元件 [machine_parts_1-7]，拆散再分批運出,。此舉將確保完全符合禁區重量限制，無

需申請特別許可。 

3. 場地內部佈局與空置區域功能說明 
附上更新的場地佈局圖供參考，其中清晰標明了各功能區：[updated map_20250910_v2] 

o 練習區 (填土區)：用於實際操作培訓。 

o 固定停車位 

o 車輛通道：您所問及的練習區與停車位之外的所有空置區域，其主要且唯一功能是作為

連接出入口與各功能區的內部行駛路徑，確保車輛有足夠空間安全轉彎、調頭及移動，

無需借用任何外部道路。 
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4. 運營管理與車輛調度安全措施 
為最大限度降低風險，我們的運營流程設計如下： 

o “一車一動”原則：所有培訓均在指定填土練習區內進行。任何時候，僅有一部工程車輛可

啟動並用於教學操作，其餘兩部則必須停放在其固定泊位上，引擎熄火。 

o 課程錯開安排：不同課程班次的時間段完全錯開，確保場內同一時段只有一個班級在進

行實操，從管理上杜絕多車同時運作的可能。 

5. 出入口安排更新 
為更符合實際使用及安全需求，場地出入口將作出以下調整： 

o 所有車輛進出將統一使用規劃中的出入口，其位置已呈報於最新修訂的地政總署圖則 

[updated map_20250910_v2] 中供查核。 

我們相信，上述從物理佈局到運營管理的全方位安排，已能充分回應運輸署的關切，並確保專案完全符

合法規要求。感謝您的審閱，如需進一步資料，我們隨時準備配合。 

Best regards, 

 

Ms Chau 

 
 

 



















林添福 (Manager of LAM TAI HING TSO)

林志成 (Manager of LAM TAI HING TSO)

08/05/2025

LOT NO. 870 RP IN D.D. 96 & 
THE REMAINING PORTION OF LOT
NO.869 IN D.D. 96

LOT NO. 870 RP & THE REMAINING PORTION OF LOT NO.869

D.D. 96

(中華人民共和國居民身分證)

Proposed Temporary Training Centre for Construction 
Industry with Ancillary O�ce for a Period of 3 Years. 
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Cheryl Tsz Man TSANG/PLAND

 寄件者: thirty chow < >
寄件日期: 2025年09月23日星期二 10:59
收件者: Cheryl Tsz Man TSANG/PLAND
主旨: Re: Planning Application No. A/NE-MTL/13 Proposed Temporary Training Centre for 

Construction Industry with Ancillary Office and Associated Filling of Land for a Period of 
3 Years

類別: Internet Email

尊敬的 Ms. Cheryl Tsang： 

感謝您轉達相關部門意見。現就一般評論及環保署的查詢提供詳細回復如下： 

一、一般評論回復 

1. 關於起重機在場情況的澄清 
根據我們的記錄，申請地點目前確為空置狀態。我們聲明的“起重機已在場內”是指兩台超過 5.5
噸的起重機已於 2025 年 5 月 16 日提前運輸至場地內並永久停放，且此後未再移動。若部門記

錄顯示為空置，可能源于資料更新時間差異。我們承諾會將其拆解或分割成重量低於 5.5 噸的部

分後再運入或 (以後)運出。 

2. 起重機操作員培訓課程認可申請 status 
我們已向勞工處提交培訓課程的認可申請, 申請檔案編號 : 

1.      OSTC/COUR/COT/74B [ 輪胎式液壓伸縮吊臂起重機資深操作員訓練課程  ] 
2.      OSTC/COUR/COT/77A [ 貨車起重機新手操作員訓練課程 ] 
3.      OSTC/COUR/COT/79A [ 履帶式固定吊臂起重機資深操作員訓練課程 ] 

我們將積極配合勞工處的要求補充資料，並在獲得認可後第一時間向貴部門更新。  

二、環保署查詢回復 

1. 延長運作時間的必要性及夜間操作 
申請表列明的延長運作時間（星期一至五下午 1 時至晚上 11 時；週末及假期上午 8 時至晚上 11
時）主要是為了提供更大的課程安排靈活性（例如為在職學員開設週末及假期課程），並預留

場地準備與維護時間。 

o 特此更新：實際操作培訓將嚴格安排在日間（上午 9 時至下午 5 時）進行。夜間時段僅

進行設備靜態檢查或維護等無噪音產生的活動，絕不會操作起重機或任何動力機械。 

2. 起重機數量、用途及額外設備 

o 確認：場地內起重機的總數嚴格限定為 3 台（包括吊車、輪式伸縮臂起重機、車載起重

機各一台），且全部僅用於培訓用途。 

Appendix Id of RNTPC
Paper No. A/NE-MTL/13A
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o 確認：任何額外的動力機械設備（如有）僅會在施工階段投入使用，而絕非在培訓中心

運營階段使用。 

3. 課程頻率與起重機作業時間 

由於場地內的三部重型工程機械（兩台起重機及一台挖掘機）共用同一操作空間，基於安全原

則，同一時間只能有一部機器運作。因此，我們的課程安排嚴格遵循此限制，設計如下：  

o 課程頻率： 

三部重型工程機械課程類型：提供 2 種不同時長的培訓課程。 

課程時長 1：為期 3 天的密集操作課程（針對已有基礎之學員）。 

課程時長 2：為期 14 天的標準操作員認證課程（針對新手學員）。 

每週實操課程總量： 

因此，在常規運營下，每週最多可同時容納 2 個班次學員（一個 3 日班 + 一個 14 日班的不

同進度組合），但每日僅有 1 個班次在操作區進行實操培訓，確保絕對遵守單機運作規定。 

o 排課方式及重機作業時間： 

任何時候僅有一個班級在操作區進行實操培訓。每日的實操培訓時段內，僅有一部機器會被

啟動和操作，其餘兩部均停放在固定泊位，處於熄火狀態。理論課程將在專用課室進行，與

實操時段完全錯開。 

此安排確保了運營強度與設備使用率遠低於常規工地，從而從根本上杜絕了多機同時運作可

能產生的噪音疊加問題。我們承諾所有實操培訓將繼續嚴格限制在日間（上午 9 時至下午 5
時）進行。我們相信，上述清晰的課程管理與單機運作模式，能有效消除部門對潛在環境影

響的顧慮。 

4. 員工與學員人數 

o 員工總數：3 名（包括講師、助教及管理員）。 

o 受訓人員總數：每班學員不超過 8 人，日均在場學員總數約為 8 人。 

5. 以往培訓經驗 
申請人之前未曾運營過其他培訓中心，此為首次申請。 

6. 產生粉塵和噪音的活動 
確認：在培訓中心運營期間，不會進行任何會產生顯著粉塵或噪音的活動，例如鑽孔、切割、

打磨、拋光、破土動工等。培訓內容專注于起重機的安全操作，無需此類輔助工程。  

7. 噪音緩解措施 
我們深知並承諾嚴格遵守《噪音管制條例》（第 400 章）及相關實務守則。為預防潛在噪音影

響，將實施以下措施： 

o 隔音屏障：沿場地邊界（特別是靠近住宅的一側）豎立 2.5 米高的實心隔音屏障（採用隔

音板材料），以有效阻隔噪音傳播。 
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o 操作管理：嚴格限制設備操作時間，並確保所有設備保持良好的維修狀態，從源頭上降

低噪音。 

 Best regards,  

MS CHAU 
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Cheryl Tsz Man TSANG/PLAND

 寄件者: thirty chow < >
寄件日期: 2025年09月25日星期四 11:24
收件者: Cheryl Tsz Man TSANG/PLAND
主旨: Re: Planning Application No. A/NE-MTL/13 Proposed Temporary Training Centre for 

Construction Industry with Ancillary Office and Associated Filling of Land for a Period of 
3 Years

類別: Internet Email

尊敬的 Ms. Cheryl Tsang： 

感謝貴部門及環境保護署提出的寶貴意見。為回應關於星期日設備操作可能對附近民居造成影響的關

切，我們經審慎考慮後，決定對培訓課程時間安排作出以下修訂： 

課程時間安排修訂 

 修訂後安排：培訓課程的主要運營時間將調整為星期一至星期六（上午 9 時至下午 6 時） 。 

 星期日及公眾假期安排：場地將暫停設備操作，以確保假日期間的寧靜，避免對周邊社區造成

任何干擾。 

相應的課程安排調整 
上述修訂意味著我們原有的課程表將同步更新： 

 3 日課程：將嚴格安排在星期一至星期三或星期四至星期六進行。 

 14 日課程：課程週期將順延，確保所有設備操作培訓均落在星期一至星期六，避開星期日。 

重申噪音控制承諾 
我們再次保證，所有涉及動力機械的實操培訓將繼續嚴格限制在星期一至星期六的日間時段（上午 9
時至下午 6 時） 進行，並全面落實既定的噪音緩解措施（如設置隔音屏障、優化場地佈局等），以符

合《噪音管制條例》的要求。 

我們相信此次調整能有效解決環境保護署的關切。感謝您的理解與支持，隨函附上更新後的課程時間表

示意供參考。如需任何進一步資料，請隨時與我們聯繫。 

順祝商祺！ 
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Cheryl Tsz Man TSANG/PLAND

 寄件者: thirty chow < >
寄件日期: 2025年10月08日星期三 14:42
收件者: Cheryl Tsz Man TSANG/PLAND
副本: Audrey Hiu Tung SOO/PLAND; Johnny Chung Yin LAM/PLAND; 
主旨: Re: Planning Application No. A/NE-MTL/13 Proposed Temporary Training Centre for 

Construction Industry with Ancillary Office and Associated Filling of Land for a Period of 
3 Years

類別: Internet Email

尊敬的Ms. Cheryl Tsang： 

感謝您轉達環境保護署的查詢。現就相關問題回復如下： 

（一）關於操作時使用揚聲器的情況 
特此確認，在培訓中心運營期間，不會在室外操作中使用揚聲器或任何擴音設備。所有現場教學指令

均採用面對面直接傳達的方式，室內理論課程亦不需使用音訊設備，確保不會產生噪音滋擾。  

（二）關於汙水處理設施的具體安排 

1. 污水特性：產生的污水為純生活污水，僅來自學員和教練的廁所、洗手等日常生活用途。嚴禁
在場地內進行車輛維修或清洗，從源頭上杜絕含油工業廢水的產生。 

2. 處理方案：場地將設置符合規格的化糞池。所有生活污水將通過預先鋪設的排汙管道統一收集
至該化糞池。 

3. 清理機制：我們將委託持牌的汙水處理公司，每三天到場清理和抽走化糞池污水，並運往政府
認可的處理設施進行後續處置，確保符合《水污染管制條例》的要求。 

我們承諾會嚴格遵守所有相關環保法規。感謝貴部門的指導，如需進一步說明，我們隨時配合。  

此致 

 Ms CHAU 
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Cheryl Tsz Man TSANG/PLAND

 寄件者: thirty chow < >
寄件日期: 2025年10月13日星期㇐ 1:31
收件者: Cheryl Tsz Man TSANG/PLAND
副本: Audrey Hiu Tung SOO/PLAND; Johnny Chung Yin LAM/PLAND; 
主旨: Re: Planning Application No. A/NE-MTL/13 Proposed Temporary Training Centre for 

Construction Industry with Ancillary Office and Associated Filling of Land for a Period of 
3 Years

類別: Internet Email

尊敬的 Ms. Cheryl Tsang： 

感謝您轉達環境保護署的查詢。現就相關問題回復如下： 

（一）關於操作時間及設備使用安排 
根據最新確認的安排，培訓中心的運營時間將嚴格遵循以下規定： 

 機械設備操作時間：星期一至星期六（公眾假期除外）上午 9 時至下午 6 時 

 晚間時段安排：下午 6 時至 11 時期間嚴禁使用任何機械設備，僅可進行理論教學、課程討論等

無噪音活動 

       特此確認，在培訓中心運營期間，不會在室外操作中使用揚聲器或任何擴音設備。所有現場

教學指令均採用面對面直接傳達的方式。 

我們承諾會嚴格遵守所有相關環保法規，確保培訓活動不會對周邊環境造成影響。感謝貴部門的指

導，如需進一步說明，我們隨時配合。 

  

（二）關於汙水處理方案 

1. 衛生設施配置：場地將租用符合標準的移動式環保廁所(如嘉年華等場合使用) 

2. 清理維護安排：委託專業清潔公司每三天進行一次清理和維護，確保衛生狀況良好 

3. 污水特性確認：產生的污水為純生活污水，僅來自學員如廁、洗手等基本需求 

  

（三）關於吊機械現在位置 

2 部吊機械 (履帶式固定吊臂起重機& 輪胎式液壓伸縮吊臂起重機）及培訓物料(障礙物)已於規定生效

前（2025 年 5 月 16 日）安全運抵並停放於專案場地附近。 

Best regards,  



⬜ ⬜ ⬜ ⬜ ⬜ ⬜Urgent  Return receipt  Expand Group  Restricted  Prevent Copy  Confidential
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MS  CHAU 
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Cheryl Tsz Man TSANG/PLAND

寄件者: thirty chow < >
寄件⽇期 : 2025年10⽉15⽇星期三 16:08
收件者: Cheryl Tsz Man TSANG/PLAND; Audrey Hiu Tung SOO/PLAND
主旨: Re: Planning Application No. A/NE-MTL/13 Proposed Temporary Training Centre for

Construction Industry with Ancillary Office and Associated Filling of Land for a Period
of 3 Years

附件: updated map_20251014.pdf

類別: Internet Email
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林添福 (Manager of LAM TAI HING TSO)

林志成 (Manager of LAM TAI HING TSO)

08/05/2025

LOT NO. 870 RP IN D.D. 96 & 
THE REMAINING PORTION OF LOT
NO.869 IN D.D. 96

LOT NO. 870 RP & THE REMAINING PORTION OF LOT NO.869

D.D. 96

 
(中華人民共和國居民身分證)

Proposed Temporary Training Centre for Construction 
Industry with Ancillary O�ce for a Period of 3 Years. 
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Previous Application 

 

Rejected Application 

 

Application No. Uses / Developments 
Date of 

Consideration 

Rejection 

Reasons 

A/NE-MTL/3 

Proposed Temporary Place of Recreation, 

Sports or Culture with Ancillary Site Office, 

Open Storage and Car Park for a Period of 

Three Years and Land Filling 

5.2.2021 R1-R2 

 

 

Rejection Reasons 

 

R1 The proposed use was not in line with the planning intention of the “Agriculture” zone which 

was primarily to retain and safeguard good quality agricultural land/farm/fish ponds for 

agricultural purposes.  It was also intended to retain fallow arable land with good potential for 

rehabilitation for cultivation and other agricultural purposes.  There was no strong planning 

justification in the submission to merit a departure from such planning intention, even on a 

temporary basis. 

 

R2 The applicant failed to demonstrate that the proposed use would not generate adverse traffic 

and landscape impacts on the surrounding areas. 
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Government Departments’ General Comments 

 

1. Land Administration 

 

Comments of the District Lands Officer/Yuen Long, Lands Department (DLO/YL, LandsD): 

 

 no adverse comment on the application; 

 

 the application site (the Site) comprises Old Schedule Agricultural Lots 869 RP and 870 RP in 

D.D. 96 held under the Block Government Lease which contains the restriction that no structures 

are allowed to be erected without the prior approval of the Government; and 

 

 his detailed advisory comments on the application are at Appendix IV. 

 

 

2. Drainage 

 

Comments of the Chief Engineer/Mainland North, Drainage Services Department (CE/MN, DSD): 

 

 no objection to the application from public drainage viewpoint; 

 

 should the application be approved, conditions should be included to request the applicant to 

submit and implement a drainage proposal for the Site to ensure it will not cause adverse drainage 

impact to the adjacent area, and the implemented drainage facilities at the Site shall be maintained 

at all times during the planning approval period; and 

 

 her detailed advisory comments on the application are at Appendix IV. 

 

 

3. Fire Safety 

 

Comments of the Director of Fire Services (D of FS): 

 

 no in-principle objection to the application subject to fire service installation and water supplies 

for firefighting being provided to his satisfaction; and 

 

 his detailed advisory comments on the application are at Appendix IV. 

 

 

4. Landscape 

 

Comments of the Chief Town Planner/Urban Design and Landscape, Planning Department 

(CTP/UD&L, PlanD): 

 

 no adverse comment on the application from landscape planning perspective; 

 

 based on the aerial photo of 2024, the Site is located in an area of rural miscellaneous rural fringe 

landscape character comprising woodlands within the “Green Belt” zones, vacant lands, farm 

lands, scattered tree groups and some temporary structures.  The proposed use is not entirely 

incompatible with the surrounding area since there are already some temporary structures near 

the Site; 
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 it is noted that no tree felling will be involved and all works will avoid impact to existing trees; 

and 

 

 her detailed advisory comments on the application are at Appendix IV. 

 

 

5. Environment 

 

Comments of the Director of Environmental Protection (DEP): 

 

 no in-principle objection to the application from environmental planning perspective; 

 

 no adverse comment on land filling; 

 

 no environmental complaint was received for the Site in the past three years; and 

 

 his detailed advisory comments on the application are at Appendix IV. 

 

 

6. Other Departments 

 

The following government departments have no objection to/no comment on the application: 

 

(a) Chief Building Surveyor/New Territories West, Buildings Department (CBS/NTW, BD); 

 

(b) Chief Highway Engineer/New Territories East, Highways Department (CHE/NTE, HyD); 

 

(c) Commissioner of Police (C of P); 

 

(d) Chief Engineer/Construction, Water Supplies Department (CE/C, WSD); 

 

(e) Project Manager (North), Civil Engineering and Development Department (PM(N), CEDD);  

 

(f) Project Manager (West), CEDD; 

 

(g) Head of the Geotechnical Engineering Office, CEDD (H(GEO), CEDD); and 

 

(h) District Officer (North), Home Affairs Department (DO(N), HAD).
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Recommended Advisory Clauses 

 

(a) to resolve any land issues relating to the development with the concerned owner(s) of the 

application site (the Site); 

(b) failure to reinstate the Site as required under the relevant approval condition upon expiry of the 

planning permission might constitute an unauthorized development under the Town Planning 

Ordinance and be subject to enforcement and prosecution actions; 

(c) to note the comments of the Commissioner for Transport (C for T) that: 

(i) the applicant should note that a section of Ma Tso Lung (MTL) Road near Lo Wu Range to 

the direction of Hoo Hok Wai is designated as a prohibited zone for all motor vehicle 

exceeding 5.5 tonnes in gross weight 24 hours daily except those with permits issued by the 

Transport Department (TD); and 

(ii) the access road leading to the Site from MTL Road is not managed by TD.  The applicant 

shall seek agreement/comment from the responsible party for the management and 

maintenance measures to be implemented for the vehicular access; 

(d) to note the comments of the District Lands Officer/Yuen Long, Lands Department (DLO/YL, 

LandsD) that the lot owner(s) shall apply to his office for a Short Term Waiver (STW) to permit 

the structure(s) erected within the said private lots.  The application for STW will be considered 

by the Government in its capacity as a landlord and there is no guarantee that they will be 

approved.  The application, if approved, will be subject to such terms and conditions including 

the payment of waiver fee and administrative fee as considered appropriate by LandsD.  Besides, 

given the proposed use is temporary in nature, only erection of temporary structure(s) will be 

considered; 

(e) to note the comments of the Chief Engineer/Mainland North, Drainage Services Department 

(CE/MN, DSD) that: 

(i) the Site is in an area where no public sewerage connection is available; and 

(ii) the applicant should be advised of the following general requirements of the drainage 

proposal: 

 surface channel with grating covers should be provided along the site boundary; 

 a drainage plan should be provided clearly showing the size, levels and routes of the 

proposed drainage.  The details (invert level, gradient, general sections etc.) of the 

proposed drain/surface channel, catchpits and the discharge structure shall be provided; 

 the cover levels of proposed channels should be flush with the existing adjoining ground 

level; 

 a catchpit covers should be provided where there is a change of direction of the 

channel/drain.  The details of the catchpit with covers shall be provided; 

 catchpits with sand trap shall be provided at the outlets of the proposed drainage system.  

The details of the catchpit with sand trap should be provided; 
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 the applicant should check and ensure that the existing drainage downstream to which 

the proposed connection will be made have adequate capacity and satisfactory condition 

to cater for the additional discharge from the Site.  The applicant should also ensure that 

the flow from the Site will not overload the existing drainage system; 

 the applicant is reminded that where walls are erected or kerbs are laid along the 

boundary of the Site, peripheral channels should be provided on both sides of the walls 

or kerbs, and/or adequate opening should be provided at the walls/kerbs to allow existing 

overland flow passing through the Site to be intercepted by the drainage system of the 

Site with details to be agreed by DSD, unless justified not necessary; 

 the applicant is reminded that all existing flow paths as well as the run-off falling onto 

and passing through the Site should be intercepted and disposed of via proper discharge 

points.  The applicant shall also ensure that no works, including any site formation works, 

shall be carried out as may adversely interfere with the free flow condition of the existing 

drains, channels and watercourses on or in the vicinity of the Site any time during or after 

the works; 

 the proposed drainage works, whether within or outside the site boundary, should be 

constructed and maintained properly by the applicant and rectify the system if it is found 

to be adequate or ineffective during operation at the applicant’s own expense; 

 for works to be undertaken outside the lot boundary, the applicant should obtain prior 

consent and agreement from DLO/N, LandsD and/or relevant private lot owners; 

 the applicant should make good all the adjacent affected areas upon the completion of 

the drainage works; 

 the applicant shall allow all time free access for the Government and its agent to conduct 

site inspection on the applicant’s completed drainage works; 

 the applicant and the successive lot owners shall allow connections from the adjacent 

lots to the completed drainage works on Government land (GL) when so required; and 

 photos should be submitted clearly showing the current conditions of the area around the 

Site, the existing drainage/flowpaths around the Site, the proposed drainage from the Site 

to the downstream existing watercourse and the existing watercourse at about 20m 

intervals.  The locations of the camera and the direction of each photo should also be 

indicated on a plan; 

(f) to note the comments of the Director of Fire Services (D of FS) that in consideration of the 

design/nature of the proposal, fire service installations (FSIs) are anticipated to be required.  

Therefore, the applicant is advised to submit relevant layout plans incorporated with the proposed 

FSIs to his office for approval.  In addition, the applicant should note that: 

(i) the layout plans should be drawn to scale and depicted with dimensions and nature of 

occupancy; and 

(ii) the location of where the proposed FSI to be installed should be clearly marked on the layout 

plans; 

if the proposed structures are required to comply with the Buildings Ordinance (BO), detailed fire 

service requirements will be formulated upon receipt of formal submission of general building 
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plans; 

(g) to note the comments of the Chief Town Planner/Urban Design and Landscape, Planning 

Department (CTP/UD&L, PlanD) that approval of the application does not imply approval of tree 

works such as pruning, transplanting, felling and compensatory/ new tree planting.  The applicant 

is reminded to seek approval for any proposed tree works from relevant departments prior to 

commencement of the works; 

(h) to note the comments of the Director of Environmental Protection (DEP) that: 

(i) the Noise Control Ordinance (Cap. 400), the latest ‘Code of Practice on Handling the 

Environmental Aspects of Temporary Uses and Open Storage Sites’ issued by the 

Environmental Protection Department (EPD) and relevant measures in the Recommended 

Pollution Control Clauses for Construction Contracts 

(https://www.epd.gov.hk/epd/english/environmentinhk/eia_planning/guide_ref/rpc.html) 

should be followed to minimise potential environmental nuisance to the surrounding area; 

(ii) adequate supporting infrastructure/facilities for proper collection, treatment and disposal of 

waste/wastewater generated from the applied use should be provided.  If septic tank and 

soakaway system will be used in case of unavailability of public sewer, its design and 

construction shall follow the requirements of EPD’s Practice Note for Professional Person 

(ProPECC) PN 1/23 “Drainage Plans subject to Comment by the Environmental Protection 

Department, Building (Standards of Sanitary Fitments, Plumbing, Drainage Works and 

Latrines) Regulations (Cap. 123I) Section 40(1), 40(2), 41(1) and 90” 

(https://www.epd.gov.hk/epd/sites/default/files/epd/english/resources_pub/publications/file

s/pn23_1.pdf) including percolation test and are duly certified by an Authorised Person.  

There should be sufficient clearance requirments from the soakaway system to the nearby 

MTL Stream; and 

(iii) it is the obligation of the applicant to meet the statutory requirements under relevant pollution 

control ordinances; 

(i) to note the comments of the Chief Building Surveyor/New Territories West, Buildings 

Department (CBS/NTW, BD) that: 

(i) it is noted that a structure proposed in the application.  Before any new building works 

(including containers/open sheds as temporary buildings, demolition and land filling, etc.) 

are to be carried out on the Site, prior approval and consent of the Building Authority (BA) 

should be obtained, otherwise they are unauthorised building works (UBW) under the BO.  

An Authorised Person (AP) should be appointed as the co-ordinator for the proposed 

building works in accordance with the BO; 

(ii) site formation works, i.e. land filling works, are building works under the control of the BO.  

Before the proposed filling of land is to be carried out on the Site, the prior approval and 

consent of the BA should be obtained, otherwise they are UBW.  An AP should be appointed 

as the co-ordinator for the proposed site formation in accordance with the BO; and 

(iii) the applicant’s attention is drawn to the following points: 

 the Site shall be provided with means of obtaining access thereto from a street and 

emergency vehicular access in accordance with regulations 5 and 41D of the Building 

(Planning) Regulations (B(P)R) respectively; 
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 the Site does not abut on a specified street of not less than 4.5m wide and its permitted 

development intensity shall be determined under regulation 19(3) of the B(P)R at 

building plan submission stage; 

 for UBW erected on leased land, enforcement action may be taken by BD to effect their 

removal in accordance with the prevailing enforcement policy against UBW as and when 

necessary.  The granting of any planning approval should not be construed as an 

acceptance of any existing building works or UBW on the Site under the BO; 

 any temporary shelters or converted containers for storage or office, canteen or other 

uses are considered as temporary buildings and subject to the control of Part VII of the 

B(P)R; and 

 detailed checking under the BO will be carried out at building plan submission stage; 

(j) to note the comments of the Chief Highway Engineer/New Territories East, Highways 

Department (CHE/NTE, HyD) that: 

(i) the proposed access arrangement should be commented by TD; 

(ii) HyD is not/shall not be responsible for the maintenance of any access connecting the Site 

and the nearby public road; and 

(iii) adequate drainage measures shall be provided to prevent surface water running from the Site 

to the nearby public roads and drains; 

(k) to note the comments of the Chief Engineer/Construction, Water Supplies Department (CE/C, 

WSD) that: 

(i) existing water mains inside the Site as shown in the Water Mains Record Plan (Attachment 

1) may be affected.  The applicant is required to either divert or protect the water mains 

found on the Site; 

(ii) if diversion is required, existing water mains inside the proposed site areas are needed to be 

diverted outside the site boundary of the Site to lie in GL.  A strip of land of minimum of 

1.5m in width should be provided for the diversion of existing water mains.  The cost of 

diversion of existing water mains upon request will have to be borne by the applicant; and 

the applicant shall submit all the relevant proposal to WSD for consideration and agreement 

before the works commence; and 

(iii) if diversion is not required, the following conditions shall apply: 

 details of site formation works shall be submitted to the Director of Water Supplies (D 

of WS) for approval prior to commencement of works; 

 no structures shall be built or materials stored within 1.5 metres from the centre line(s) 

of water main(s) shown on the plan.  Free access shall be made available at all times for 

staff of the D of WS or their contractor to carry out construction, inspection, operation, 

maintenance and repair works; 

 no trees or shrubs with penetrating roots may be planted within the Water Works Reserve 

or in the vicinity of the water main(s) shown on the plan.  No change of existing site 

condition may be undertaken within the aforesaid area without the prior agreement of 
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the D of WS.  Rigid root barriers may be required if the clear distance between the 

proposed tree and the pipe is 2.5m or less, and the barrier must extend below the invert 

level of the pipe; 

 no planting or obstruction of any kind except turfing shall be permitted within the space 

of 1.5 metres around the cover of any valve or within a distance of 1 metre from any 

hydrant outlet; and 

 tree planting may be prohibited in the event that the D of WS considers that there is any 

likelihood of damage being caused to water mains; and 

(l) to note the comments of the Project Manager (North), Civil Engineering and Development 

Department (PM(N), CEDD) that the proposed use is located within the project boundary of MTL 

development which is at feasibility stage.  While the implementation programme of MTL 

development is being formulated, the site formation works will likely commence soon after the 

completion of detailed design.  Hence, the applicant shall take note that the resumption of the Site 

may be conducted for the site formation works in due time. 



ctmtsang
文字框
Attachment 1
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